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Advies 

Kennisnemen van de evaluatie van het Platform Internationalisering en deze 

meegeven aan de nieuwe Staten. 

 
Aanleiding: 
In het Platform Internationalisering is afgesproken dat een overdrachtsdocument 
wordt opgesteld dat dient als input voor de volgende bestuursperiode. Deze notitie 
heeft als doelstelling terug te blikken op de instelling van het Platform 
Internationalisering (in 2011 als opvolger van het Platform Europa), de tot op 
heden verrichte activiteiten en behaalde resultaten en doet een aanbeveling naar 
de volgende bestuursperiode vanuit de ambitie tot verdere optimalisering van het 
aanhaken van Statenleden bij het internationaliseringsbeleid. 
 
Doelstelling 
Het doel van deze evaluatie is om antwoord te krijgen op de kernvraag: 
Waren en worden Statenleden voldoende betrokken bij Europees en 
internationaliseringsbeleid van de provincie Noord-Brabant? En welke rol speelt het 
Platform daarbij? 
 
Ter toelichting 
Naast Europees beleid (EU/Brussel gerelateerd) is er ook sprake van internationale 
samenwerking met zowel Europese regio's als elders op de wereld (o.a. missies), 
deelname aan internationale netwerken en branding. Zijn Statenleden van mening 
dat ze voldoende betrokken zijn? Zien ze zelf ook mogelijkheden om daar aan te 
werken? Benutten ze deze?  
 
Opbouw en vorm 
Gezien de doelstelling van deze notitie is de opbouw tweeledig: 
I. een korte terugblik op de activiteiten van het Platform 2011-2015; 
II. een evaluatie. 
 
De evaluatie is concreet vertaald naar een enquêteformulier dat benut is in interviews 
en schriftelijke benadering van PS-leden en ambtenaren. Het enquêteformulier is als 
bijlage 1 bijgevoegd.  
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I. Een korte terugblik 
 
Het Platform Internationalisering ging van start met een PS besluit over instelling en 
benoeming voorzitter aan het begin van de bestuursperiode en de aanwijzing van 
een secretaris door de Griffie. De samenstelling van het Platform is gebaseerd op een 
kerngroep van een vertegenwoordiger per fractie als ambassadeur met aandacht 
voor internationaliseringsbeleid. De ambitieuze taak voor deze vertegenwoordigers 
ligt in:  
 het terugkoppelen van behandelde onderwerpen uit Platformvergaderingen 
 naar hun fractie; 
 het inspireren tot aandacht voor de Europese en internationale context bij te 
 behandelen onderwerpen door hun fractie in de functionele commissies; 
 het stimuleren van een zo groot mogelijke deelname vanuit hun fractie aan de 
 open Platformvergaderingen en activiteiten.  
 
Er werd een vergaderschema opgesteld van 4 tot 5 vergaderingen per jaar, met daar 
tussen in diverse activiteiten waar aan kon worden deelgenomen. 
De input van Bureau Internationale Zaken in hun enthousiasme om Statenleden te 
betrekken bij het internationaliseringsbeleid was hierbij onmisbaar. 
 
Een overzicht:  
 
De vergaderingen waren met inbreng van GS, Bureau Internationale Zaken en 
beleidsdirecties achtereenvolgens gewijd aan: 
 
1. Bezoek van eurocommissaris Hahn (regionaal beleid) aan de provincie Noord-
Brabant; 
2. De uitvoeringsagenda Internationalisering; 
3. Werkbezoek aan Brussel; 
4. Europese verkiezingen; 
5. Beleidsdossier Landbouw; 
6. Europese structuurfondsen;  
7. Participatie van Brabant in Europese samenwerkingsverbanden;  
8. 20 jarig jubileum samenwerkingsrelatie provincie Noord-Brabant en Jiangsu;  
9. Voorbereiding handelsmissies en terugkoppeling daarvan;  
10. Brabantdag in Brussel; waarbij op eigen initiatief het Platform Internationalisering 
in gesprek ging over intensieve veehouderij met de Nederlandse vertegenwoordigers 
van de Commissie Landbouw; 

11. Deelname van vier Statenleden aan de provinciale missie naar Jiangsu in 2012; 
12. Beleidsdossier Healthy Aging (gezond ouder worden);  
13. Lezing Luc van den Brande over multi-level governance. 
 
Daarnaast zijn Statenleden door GS uitgenodigd voor een bezoek aan de Hannover 
Messe, voor deelname aan het bezoek van de directie van de Europese 
Investeringsbank aan projecten in Brabant en aan een ontmoeting in Eindhoven met 
Europarlementariërs van de Committee Regional Development. 
 
Leden van het Platform Internationalisering hebben de provincie vertegenwoordigd 
tijdens bijeenkomsten van Europese samenwerkingsverbanden, zoals die van de 
Assembly of European Regions. Ook zijn vergaderingen van Europese instellingen 
bezocht. Het laatste wapenfeit van deze bestuursperiode is het opstellen van het 
Manifest Brabantse agrofood 2020 door de leden van het Platform 
Internationalisering van de bestuursperiode 2011-2015. Dit manifest is/wordt 
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aangeboden aan Europarlementariërs, Tweede Kamerleden en de nieuwe 
Statenleden (in het bijzonder aan de leden van het Platform Internationalisering 2015-
2019).  
 
 
2. Evaluatie 
 
Op basis van de verkregen antwoorden uit interviews en het enquêteformulier is in dit 
Memo Evaluatie Platform Internationalisering 2011-2015 een samenvatting gemaakt 
die antwoord geeft op onderstaande vragen:  
 
1) Wat gaat goed? 
2) Wat kan beter/ moet echt anders?  
3) Wat wordt aan de nieuwe Staten als aanbeveling meegegeven?  
  

   
1) Wat gaat goed? 
  
Het informele karakter van het platform wordt door het merendeel van de leden op 
prijs gesteld. Dit is ook de kracht van dit platform; het Brabantse belang staat voorop, 
ongeacht politieke voorkeur en/of verhoudingen. Er hoeft niet geadviseerd of 
besloten te worden. Dit geeft ruimte voor een meer inhoudelijke behandeling van 
relevante onderwerpen dan in een politieke context mogelijk is. De besproken 
thema’s/ onderwerpen zijn informatief, actueel en inspirerend.  
 
In deze setting kan goed besproken worden welke actuele onderwerpen aan de orde 
zijn in Europees en internationaal verband. Statenleden achten het van belang 
concreet kennis te kunnen nemen van de provinciale internationaliseringsstrategie en 
de uitvoering daarvan. Dit geldt ook voor de wijze waarop de provincie werkt aan 
het opbouwen van het internationaal relatienetwerk en daarmee aan het bouwen aan 
het Brabants imago als ondernemende, innovatieve provincie. 

 

Informatieve bijeenkomsten voorafgaand aan handelsmissies (zoals China) en 

terugkoppeling hiervan wordt erg gewaardeerd.  
 
De PVV deelt de opvatting over het informele karakter van het Platform uitdrukkelijk 
niet. Het heeft hun voorkeur om dossiers met internationale aspecten te bespreken in 
een officiële commissie. Zij pleiten ook voor het verleggen van de focus naar 
internationalisering in plaats van de Europese Unie. 

 

De positie van het platform is de afgelopen jaren versterkt, de belangstelling onder 

Statenleden is zichtbaar gegroeid. De ambtelijke voorbereiding door de afdeling 

Internationale Zaken (in afstemming met de griffie) is de afgelopen jaren verbeterd. 

De frequentie van het aantal bijeenkomsten per jaar (4/5 maal) voldoet. Sommige 

Statenleden geven aan een hogere frequentie te willen in de komende 

bestuursperiode (7/8 bijeenkomsten). De Brabantdag in Brussel en de 

Brusseltweedaagse wordt in meerderheid als positief ervaren. Wel is het zo dat een 

aantal Statenleden aangeeft dat ze het idee hebben dat voor de Brabantdag geldt 

dat er inhoudelijk meer uit het programma te halen valt, met name in meer contacten 

met Europarlementariërs op de diverse thema’s. Ook geven Statenleden aan dat een 
dergelijk bezoek relatief veel tijd kost. Ook geeft één Statenlid aan dat ze de 

organisatie van deze dag onder de maat vond. 
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2) Wat kan beter/ moet echt anders?  
 
De grootste bron van ergernis onder Statenleden is de datum en tijdstip van de 
vergaderingen van het Platform Internationalisering. Op de beeldvormingsdag is veel 
“concurrentie” van andere activiteiten. Als suggestie wordt gedaan om deze voortaan 
op maandagavond van 18.00 tot 19.00 uur te organiseren, voorafgaand aan de 
fractievergaderingen of op vaste Statendagen. 
 
De keerzijde van het informele karakter is dat sommige leden het gevoel hebben dat 
weinig concrete resultaten bereikt worden door het platform. De opvolging van 
actiepunten die voortkomen uit dit overleg behoeft aandacht. Het vervolg van 
datgene wat in het Platform was besproken bleef te vaak onzichtbaar, ondanks de 
doelstelling van het Platform om dit door te trekken en te kunnen herkennen in de 
dossiers van de functionele Statenscommissies en PS. Daar is telkens aandacht voor 
gevraagd en daar is intern aan gewerkt. Het resultaat is dat begin 2015 vanuit de 
ambtelijke organisatie een coördinator is aangesteld om beter te sturen op zowel de 
voorbereiding alsmede het nakomen van afspraken die betrekking hebben op 
dossiers met internationale aspecten voor GS en PS (in concreto het Platform 
Internationalisering). Hier wordt een duidelijke verbetering van verwacht. 
 

Ook een aandachtspunt is de zichtbaarheid van Europa op de website van de 

provincie Noord-Brabant. Hierin is wel een verbeterslag in gemaakt, maar aan de 

echte wens van het Platform (een “Europa”-knop) kon niet worden tegemoet 

gekomen. 

 
Beleidsdossiers sluiten vaak niet aan op de onderwerpen die besproken worden in 

het Platform. Het idee is geopperd om vaker internationale aspecten van 

beleidsdossier (zoals toerisme en de implementatie van de kaderrichtlijn Water) in het 

platform internationalisering te behandelen. Hoe ziet de buitenlandse toerist 

Nederland? Welke relatie ligt er tussen toerisme uit het buitenland en het aantal 

buitenlandse bedrijven en werknemers in Brabant? Of beleid op het gebied van 

internationale richtlijnen zoals de kaderrichtlijn water: Hoe gaan andere landen 

hiermee om? En wat kunnen we daarvan leren? 

 

Over het vervullen van een informele ambassadeursrol voor Brabant door 

Statenleden wordt zeer verschillend gedacht, van erg wenselijk tot absoluut niet 

gewenst; vertegenwoordiging in het buitenland is een taak van het college van GS. 

Vanuit GS en vanuit Bureau IZ wordt deze ambassadeursrol juist als zeer 

ondersteunend ervaren.  

 

Het merendeel van de respondenten is het er wel over eens dat er een transparante 

procedure dient te komen voor het bepalen van de afvaardiging van PS-leden aan 

internationale bijeenkomsten en handelsmissies. Statenleden zijn zeer geïnteresseerd 

in het Europees en internationaliseringsbeleid van de provincie Noord-Brabant. 

Gegeven het feit dat PS-leden parttime politici zijn is beschikbare tijd echter de 

beperkende factor om meer aandacht te schenken aan dit aspect van het provinciale 

beleid.  

 

Er moet meer publiciteit komen voor de activiteiten van het platform. Beschikbare 

informatie zoals de notulen en audioverslagen van het platform moeten gepubliceerd 
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worden op de site van de provincie Noord-Brabant. Hier is meerdere malen om 

verzocht door de PVV-fractie. Dit standpunt wordt gedeeld door een meerderheid van 

de leden.  
 
3) Wat zijn de aanbevelingen aan de nieuwe Staten?  
 
1. Voortzetting van het Platform in de huidige vorm met behoud van het 
 informele karakter. 
2. Opstellen van een transparante procedure afvaardiging Statenleden aan 
 internationale bijeenkomsten en handelsmissies. 
3. Zoeken naar een ander en mogelijk frequenter tijdstip van vergaderen dan 
 op  de beeldvormende dagen;  
4. Meer aandacht voor het Platform op www.brabant.nl. 
 
 
Marijke Tsoutsanis, voorzitter Platform Internationalisering 2011-2015 
Mark Scheepers, secretaris  
 
25 maart 2015

http://www.brabant.nl/
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Bijlage 1: Evaluatie Platform Internationalisering 

 

Wat vindt u van het 

informele karakter van het 

PS Platform? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 

Wat vindt u van de 

onderwerpen in het PS 

platform? Sluiten deze 

goed aan bij de 

onderwerpen die in de 

functionele commissies 

worden behandeld? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 
1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wat vindt u van de opzet 

van de PS platformspecial 

over China (dd 26 

september 2014), waarin 

externe sprekers nut en 

noodzaak van het 

provinciale beleid 

onderstreepten? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 

Wat vindt u van de 

organisatie en opzet van 

de Brabantdag in Brussel 

van 4 september 2014. 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
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Wat vindt u van de 

frequentie van het PS 

Platform 

Internationalisering (4 keer 

per jaar)? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wat vindt u van de 

tijdstippen van het PS 

platform 

Internationalisering, om dit 

te agenderen tijdens PS-

beeldvormingsdagen 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vindt u dat 

internationalisering breder 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 
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of op een andere manier 

op de PS-agenda zou 

moeten komen te staan? 

Toelichting: 

Vindt u dat 

internationalisering breder 

in de afzonderlijke 

commissies geagendeerd 

zou moeten worden? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wat vindt u ervan dat 

Statenleden de rol van 

informele ambassadeur 

van Brabant vervullen of 

kunnen vervullen in het 

internationale veld, 

bijvoorbeeld via deelname 

aan handelsmissies  of via 

deelname aan 

bijeenkomsten van de  

Assembly of European 

Regions? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
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Ziet u aanvullende 

mogelijkheden voor 

Statenleden om betrokken 

te worden bij het 

Europees- en 

internationaliseringsbeleid? 

 

1=Helemaal niet goed, 5= Heel erg goed 

1 – 2 – 3 – 4 – 5 

Toelichting: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


